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Quan una persona arriba a Es-
panya sense papers i vol regula-
ritzar la seva situació, ha de fer
front als requisits que marca la
llei d’estrangeria: demostrar, a
través del padró, que fa més de
tres anys que es resideix al país
i tenir un contracte laboral de,
com a mínim, un any. Dues
clàusules difícils d’aconseguir, te-
nint en compte que és estrany
trobar, sense papers, una feina
per a tant de temps. Però, el que
moltes d’aquestes persones des-
coneixen és que poden recórrer
a l’ajuda d’associacions que, com
Dimas, es dediquen a la inserció
sociolaboral d’aquest col·lectiu. 

Aquesta companyia vallesa-
na ajuda persones amb dificultats
o directament en risc d’exclusió
social a accedir al món laboral.
Una tasca que es materialitza en
formacions i projectes com el que
ha finalitzat darrerament: el curs
de ‘Cures per a persones depen-
dents’, el primer adreçat al públic
femení. “Fins ara, sempre ha-
víem fet cursos per a homes,
perquè hi havia demanda de te-
mes de construcció i manteni-
ment”, diu Susana Sánchez, la
Coordinadora Pedagògica de
projectes de Dimas. “Ja feia
temps, però, que teníem ganes de
fer alguna cosa per a dones i vam
reunir a un grup per veure qui-
nes eren les seves inquietuds”,
afegeix. Segons Sánchez, la neteja
i la cura de persones grans són les
tasques més freqüents entre les
dones immigrants, que combi-
nen aquestes feines en negre
amb el procés de regular la seva
documentació. “D’aquí la neces-
sitat de fer aquest curs i de visi-
bilitzar aquest col·lectiu”, expli-
ca la coordinadora.

ESTUDIAR TÉ UN VALOR AFEGIT
Disset dones derivades dels Ser-
veis Socials de Granollers, Ca-
novelles i Les Franqueses han es-
tat les alumnes d’aquest curs. Al
llarg de, gairebé un mes i mig,
han après aspectes relacionats
amb la salut i les malalties crò-
niques més freqüents en la gent
gran per saber com cuidar d’elles
i com atendre, també, les seves
necessitats psicològiques deri-
vades del dol i de la seva situació
propera a la mort. 

“Havia estat un temps tre-
ballant d’això, però ara em sen-
to capacitada de veritat per a
aquesta feina i per fer-la millor
que abans”, diu Veronikha Paz,
una de les dones que ha partici-
pat en la formació. La seva idea
és poder treballar, formalment i
amb un contracte, com a cuida-
dora de persones dependents
un cop reguli la seva situació. Per

això es mostra tan contenta d’ha-
ver format part d’aquest curs.
“Com a mínim ja tenim alguna
cosa que acredita que hem estu-
diat per treballar d’això”, afegeix.

I és que dimecres es va fer
l’acte de cloenda de la formació
i l’entrega de diplomes. Una ce-
rimònia en què les alumnes i els
formadors van intercanviar les
seves valoracions sobre el curs,
totes elles positives. “El resultat
és molt satisfactori, i veure l’en-
tusiasme amb què s’han pres la
formació ens motiva a seguir
endavant”, diu Joan Padrós, un
dels voluntaris de Dimas que ha
impartit el curs.

PER UNA VIDA DIGNA
Totes aquestes dones immi-
grants tenen “moltes ganes de
formar-se, aprendre, treballar, de
sentir-se útils i de tenir un futur,
i un present, dignes”, diuen des

de Dimas. Però són molt poques
les ajudes i els recursos que re-
ben per transformar aquestes
ganes en empoderament. “Per
això, la nostra formació també
pretén ser un primer pas per a
l'acompanyament i l'ajuda mú-
tua, una eina per fer visibles les
capacitats i l'impuls de tot el
que poden aportar”, diu Sánchez. 

“La seva entrada al món la-
boral és difícil, i elles ho saben,
però les formacions els donen
més perspectiva de futur”, ex-
plica Padrós, que abans era met-
ge. Ell, juntament amb una altra
infermera jubilada i una tècnica
en infermeria que treballa a
l’Hospital de Granollers, han es-
tat els encarregats d’impartir
totes les lliçons. Professionals
moguts per la necessitat d’ajudar
a aquestes dones a fer front a la
triple problemàtica amb què
s’enfronten: la de no tenir papers,

la de no tenir estudis i la de ser
dones immigrants en un món
que segueix estant dominat per
l’home blanc. 

És aquest el motiu pel qual
trobar una feina els costa molt
més que a qualsevol i, en el cas
de trobar-la, cal veure amb qui-
nes condicions. Això, sense tenir
en compte el component de ra-
cisme present en la societat a
l’hora de contractar persones
que, com elles, venen del Marroc,
del Senegal, del Perú o Vene-
çuela, entre altres. 

Una trista realitat a la qual
Dimas seguirà fent front amb
una segona edició d’aquest
curs, que a banda d’intentar ob-
rir les portes a un futur millor
els pretén facilitar el procés
de regularització de documents.
Un procés llarg, cansat i feixuc
que es fa més amè amb inicia-
tives com aquesta. 

Olga García
VALLÈS ORIENTAL

Un futur ambesperança
» L’Associació Dimas ajuda persones amb dificultats per entrar al món laboral oferint-los formacions
» L’últim curs ha format laboralment 17 dones immigrants que estan en procés de regularització

Dimecres es va fer l’entrega de diplomes a totes les participants del curs, en un acte en què va acudir l’alcalde Josep Mayoral. Foto: Dimas
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La lupa

Una de les expressions que més turmenten els
puristes de la cultura és blockbuster, paraula
que en anglès defineix un èxit de taquilla.
Valgui dir que un dels problemes d’utilitzar

anglicismes és la renúncia implícita a tenir en comp-
te el seu context, i és just en aquest sentit que block-
buster és una expressió ambigua que cal fer servir amb
molta precisió.

Una cosa és produir un contingut fent servir tots els
ingredients necessaris perquè esdevingui un èxit co-
mercial, fins i tot renunciant als que li aporten una mí-
nima singularitat artística, i l’altra que un contingut ela-
borat des del rigor i l’autoria artística esdevingui un èxit
de taquilla. I si la frontera entre les dues coses és com-
plexa, més ho és encara quan el contingut en qüestió es
reprodueix o s’exhibeix reiteradament.

Darrerament a Barcelona s’ha parlat molt de si con-
venia o no acollir exposicions pensades per atraure mol-
ta gent. Es tracta d’exposicions sobre continguts d’in-
terès universal elaborades i programades de manera or-
denada per circuits internacionals que no amaguen la
seva voluntat d’aconseguir rendibilitat econòmica i que
sovint provenen de col·leccions públiques. Ara, per ex-
emple, a Barcelona en podem veure una al Museu Ma-
rítim amb l’obra d’Escher.

Escher és un clàssic del disseny i del gravat, cone-
gut especialment per la seva manera de representar es-
pais impossibles i paradoxes visuals. La seva obra ha
influït molts artistes i ha estat utilitzada com un ma-
terial de referència en el món del videojoc, en la mú-
sica pop o al cinema.

Debatre l’exhibició de l’obra d’Escher des del punt
de vista artístic té poc sentit. Podríem, potser, discutir
sobre la conveniència de deixar del tot clara la seva pro-
ducció privada (que ho és), explicar que no rep sub-
vencions públiques (com és el cas) i que l’objectiu de la
seva programació és divulgatiu i no pas analític o es-

peculatiu (tal com succeeix). La pregunta que s’escau
és, doncs, quina és la raó per la qual s’hauria de negar
als barcelonins la possibilitat de gaudir d’aquesta ex-
posició. Jo no la sé trobar. I malgrat tot hi ha qui se la
fa o qui la posa sobre la taula amb una indissimulada
seguretat cultural.

De vegades l’èxit esdevé una gran paradoxa cultu-
ral. Recordo haver vist alguna actuació de Rosalia als
seus inicis, quan et recomanaven seguir-la pel seu ta-
lent i la seva extrema originalitat. Era fàcil veure-hi quel-
com d’especial. Pocs anys després, Rosalia ha esdevingut
una icona global. Algun crític destre o maldestre (no ho
sé) podria dir que l’evolució de la cantant només ha es-
tat possible si ha venut la seva ànima al diable i s’ha con-

vertit en una joguina de l’establishment fonogràfic (és
a dir, en una productora de blockbusters). Jo, en can-
vi, tinc la impressió que Rosalia és molt propietària dels
seus interessos, molt autora de les seves cançons i molt
conscient del món que ha decidit viure. I omple esta-
dis, amb entrades cares, per a tota mena de públics.

Escher i Rosalia, quan venen a Barcelona (l’un em-
paquetat per un productor d’exposicions i l’altra per
un mànager musical), utilitzen espais públics (que pa-
guen), ocupen espai mediàtic i completen l’oferta pú-
blica (que és dissortadament limitada i afortunadament
selectiva). I els dos productes estan pensats per gua-
nyar diners. L’èxit artístic és, certament, quelcom di-
fícil d’avaluar.

Una gran pinacoteca, i poso com a exemple el Louv-

re, el Prado, l’Hermitage o el MoMa, és un contenidor
de blockbusters si acceptem que l’expressió defineix
col·leccions d’obres que formen part d’un imaginari uni-
versal que anem a veure amb l’automatisme febril pro-
pi del “turisme de l’art”. Parlo de Leonardo, de la Ve-
nus de Milo, de Monet o de Matisse. No hi ha altra cosa
que quadres penjats, potser, si s’escau, en aquell ordre
acadèmic que defineix els més que discutibles “ismes”
sobre els quals s’ha escrit la història de l’art.

Veure la Gioconda, malgrat que sigui una experiència
terrible entre centenars de hooligans reproduint el mo-
ment en una selfie de dubtosa estètica, segueix sent un
acte d’autenticitat cultural poc comparable al plaer de
conviure amb un pòster. Com s’explica, si no, la dife-
rència subtil entre escoltar el discurs abrandat d’un fi-
lòsof o llegir el seu darrer llibre, participar d’un concert
en directe o anar al teatre?

És cert que una part de la cultura es dedica a in-
terpretar-se a si mateixa. I té molt valor. Tots els mu-
seus i els centres d’art produeixen exposicions tem-
porals on curadors, pensadors, intel·lectuals o experts
interpreten l’obra d’altres per analitzar-ne inten-
cions o conclusions. També, si aconsegueixen trencar
els límits de la sempre complicada comunicació po-
pular, poden esdevenir èxits de públic i circulen per
diverses ciutats com a fenòmens blockbuster. És di-
fícil jutjar el recorregut de les moltes Rosalias que cir-
culen pel món de l’art i la cultura.

És evident que hi ha una maquinària industrial que
es dedica a construir productes massius. Farà bé de sa-
ber-ho qui té la responsabilitat de programar contin-
guts amb diners públics per evitar confusions inne-
cessàries. Però també ho és saber que l’art i la cultura
genuïna no estan renyits necessàriament amb l’èxit i l’in-
terès popular. Qui ho pensi ens condemna a l’eterna dic-
tadura de les elits culturals i el que és pitjor: nega la raó
de ser a qualsevol mena de política cultural.

L’art i la cultura genuïna 
no estan renyits necessàriament

amb l’èxit i l’interès popular

Les millors
perles

És l’últim dia per canviar pessetes per euros. Hi ha una cuallarguíssima al Banc d’Espanya. La Rosa ha vingut des del
Montseny per fer-la. Se’n va, després d’esperar més de tres
hores, amb menys de 2 euros. Una història de Betevé.

El futur ja és aquí. I ho podem afirmar perquè s’ha fetrealitat la fantasia futurista més típica i tòpica: tenim
cotxes voladors. L’AirCar ha completat amb èxit el seu
primer vol interurbà entre Nitra i Bratislava, a Eslovàquia.

La vicepresidenta del govern espanyol, Carmen Calvo, elogiaa Twitter l’obra Una noche sin luna i la interpretació de Juan
Diego Botto i “la resta d’actors i actrius”. “És un monòleg,
ministra”, li respon el director de l’obra, Sergio Peris-Mencheta.

Ja no es pot estar tranquil ni al lavabo. I, si no, que lidiguin a l’home austríac que ha estat mossegat per una
serp mentre era al vàter. La pitó de 160 centímetres,
propietat d’un veí, s’havia colat per les seves canonades.

LA FOTOGemma Aleman / ACN

per Xavier Marcé

Les Rosalias de l’art i la cultura

Dipòsit Legal: B 48122-2005
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El somni tecnològic produeix monstres1

2
L’emblemàtica fàbrica Lefa 
de Mollet serà història ben aviat

Clam al CAP Plana Lledó de Mollet 
per millorar la sanitat pública

Concòrdia i Caldes tornaran 
a jugar a finals de setembre

Turull recorrerà Catalunya 
a peu per una promesa pròpia

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5 Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Els semàfors

L’entitat vallesana ha ofert 
un curs laboral sobre cures a 17
dones que estan regularitzant 

la seva documentació. 
La formació busca que se’ls
obrin les portes a noves feines,
ja que moltes d’elles volen
treballar en aquest sector.

pàgina 3Associació Dimas

Els joves de Mollet es queixen
que l’Ajuntament no aposti per
crear alternatives d’oci al

municipi per al seu col·lectiu. 
És per això que, davant la falta
d’activitats municipals que
denuncien, han decidit

organitzar-se pel seu compte.
pàgina 10Aj. de Mollet

Després de perseguir-ho durant
moltes temporades, dilluns
passat el CB Mollet va poder
anunciar que, el curs que ve, 
el seu sènior masculí jugarà 
a la lliga LEB Plata. El club ha
aconseguit l’aval, d’uns 54.000
euros, i ja té plaça a la categoria.

pàgina 20CB Mollet

A les xarxes

@agenciaacn: El Govern aprova crear un
Fons Complementari de Riscos amb 10 mi-
lions d’euros per donar cobertura a les re-
clamacions com la del Tribunal de Comptes.

@324cat: Plaja: “Cal tancar l’oci nocturn
que no es faci en espai obert i on es con-
centri molta gent. Es restringeix l’oci noc-
turn a partir d’aquest cap de setmana”.

#AdeuOciNocturn

@begogomezurzaiz: Lo que te llaman
cuando te matan importa. Muchas asesi-
nadas habrán oído “puta” antes de morir.
Y a Samuel Luiz le gritaron “maricón”.

#JustíciaPerASamuel #FonsComplementari

Safata d’entrada

Per moltes voltes que li do-
nem, dos mons segueixen
paral·lels gairebé sense to-

car-se: el dels pobres i el dels rics.
Les democràcies insisteixen a
pal·liar-ho, però no fan més que
alimentar la paradoxa que con-
firma que ser progressista, fe-
minista, explotador, racista o
masclista no és pel que es diu,
sinó pel que es fa. Què podem dir
d’un home en favor de les classes
populars que a casa asfixia la seva
dona i les seves filles? Què dir de
la dona que defensa els interes-
sos de grup i a casa rarament li
agraeix a la netejadora, i es refe-
reix a ella, entre amigues, com
«aquesta gent»?

Tals incoherències fan refle-
xionar sobre l’ambigüitat del mo-
ment i el dany ètic que aquests
daltabaixos ens causen. El pa-
triotisme és un privilegi dels que
manen perquè distreuen, per-
què desvien l’atenció. El victi-
misme està a l’altre costat de
l’espill, el tant groller “i tu més” de
la política actual.

A la burgesia independentista,
algú els ha convençut que són uns
oprimits quan en realitat són uns
opressors: un exconseller indultat
va ordenar càrregues policials
sense escrúpols a grups juvenils
quan altres exconsellers, indultats,
els encoratjaven a la rebel·lia.
Massa temps aguantant que

Colonitzant
per Francesc Reina

aquests “cansats de viure bé” si-
guin els que més ploren. La rica
burgesia catalana, i els seus fills
universitaris, formen part de la
gent que millor viu a tot el món;
segons s’avança cap a les zones
més riques de les ciutats, els xa-
lets són més grans, els cotxes
més luxosos i les estelades més
freqüents, perquè, “a major ri-
quesa, més oprimits”. Dolor i fe-
licitat són germans bessons,
deia Nietzsche, tot i que per al-
tres raons.

En aquest circ esperpèntic es
troben els interessats en de-
mostrar la catalanitat de Cris-
tòfol Colom o Teresa d’Àvila.
Però el seriós és que els catalans
franquistes van protagonitzar
una gran conversió cap a la de-
mocràcia i el catalanisme en
les últimes dècades del segle
XX. Sempre han manat els ma-
teixos. Molts ja eren rics, altres
van fer la seva fortuna amb l’es-
peculació, les influències, l’estafa,
el desfalc, aprofitant-se dels pri-
vilegis que els van brindar. Pa-
triotisme i patrimoni, des dels
ajuntaments en els quals mai
han deixat de pul·lular, des de les

diputacions on mai han deixat
d’intrigar, des dels palaus ex-
clusivament seus, des dels llocs
de responsabilitat que van aca-
parar a les institucions, tant
creades com recuperades. Un
grup social que viu com un rei i
que freqüenta el Liceu, el Reial
Club de Polo, el Cercle Eqüestre,
el Tibidabo, els Jocs Florals, el
Foment, la Cambra de Comerç
(per cert, la majoria dels seus
empleats són falsos autònoms,
és a dir, treballen en la il·legali-
tat), l’Orfeó, el Brusi, la Bande-
reta de la Creu Roja, Òmnium
Cultural, els Rockefeller, la gran
Enciclopèdia Catalana, l’Aba-
dia de Montserrat, el Barça, les
Llars Mundet, el Socors Blanc,
el Congrés Eucarístic... En tots
aquests llocs han seguit fins al fi-
nal de les seves vides deixant una
llarga estirp que, s’intueix, no és
res més que la llista de repre-
sentants a les eleccions.

Caldrà buscar un camí de
sortida respectable (no com
aquella dolorosa fugida piri-
nenca dels poetes Riba i Mac-
hado) per al nou catalanisme
democràtic.
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Quan s’és mare o pare per pri-
mera vegada, venen al cap un
munt de preguntes sobre com
criar a un nadó. A quines patolo-
gies hauré de fer front? Com sé si
l’estic alimentant bé? Com he de
reaccionar si el meu fill es fa
mal? Algunes qüestions que es-
panten i angoixen les famílies
primerenques. Però, per ajudar-
les, fa temps que els Centres d’A-
tenció Primària impulsen els
grups de criança. Una iniciativa
que tracta de donar resposta a tots
els dubtes que sorgeixen a l’hora
de criar un infant i que, a la ve-
gada, pretén ser un espai d’inter-
canvi entre les famílies. 

A Granollers fa anys que exis-
teixen aquests grups. Es reunei-
xen al llarg del curs en lliçons que
van des de l’alletament matern
fins a com ha de ser la reincor-
poració dels pares al món laboral.
Les sessions anuals, però, sempre
s’aturaven els mesos de juliol i
agost, un fet que deixava sense
ajuda les famílies que tenien el
seu fill a l’estiu. Per això, l’Equip
d’Atenció Territorial ha posat en
marxa la primera edició estival
dels grups de criança.

“BONA RESPOSTA”  
“Jo vaig ser mare l’estiu passat i
vaig viure en primera persona la
necessitat de tenir el suport que et
dona un grup de criança”, diu
Marta Casquete, una de les cinc
infermeres pediàtriques que im-
parteix les sessions. “Per això,
aquest any he insistit a fer algu-

na cosa a l’estiu, perquè a altres
mares no els passi el mateix que
a mi”, afegeix. 

I és que la dificultat de fer créi-
xer un infant enmig d’una pan-
dèmia ha evidenciat la impor-
tància dels grups de criança.“Jo
també vaig ser mare a l’agost i en
un entorn marcat per la Covid-19
et trobes molt sola, perquè no
tens l’ajuda que tindries nor-
malment”, explica Laura Zamo-
ra, una de les mares que ha par-
ticipat en les sessions del grup.
Per tant, en veure’s obligades a fer
front a un període d’incertesa
com aquest,  les famílies han ne-
cessitat més suport que mai. “Per
això vam decidir seguir fent-ho en
línia”, diu Casquete, “i està tenint
molt bona resposta”, afegeix.

Però els grups de criança no
només són una eina per saber
com criar un nadó, ni un meca-
nisme per resoldre dubtes. A
part de tot això, també són un es-
pai en què mares i pares es donen
suport i s’acompanyen entre ells.

“A banda d’ensenyar-te coses
que ni et planteges, et posa en
contacte amb altres famílies que
estan com tu. Sempre hi ha algú
que ja ha passat el que tu estàs
passant i veure com se n’han
sortit t’ajuda moltíssim”, explica
Zamora. D’aquí la importància
que no s’aturin durant l’estiu.

Precisament ahir va ser la
primera sessió del grup de crian-
ça estival. Una lliçó en línia de-
dicada a les cures del nadó i de
la pell, en la qual van participar
12 famílies amb infants de 0 a 4
mesos. Però aquesta no serà l’ú-
nica, ja que es complementarà
amb quatre sessions més al llarg
de l’estiu, amb inscripció gratu-
ïta i setmanal.

Tot i que les lliçons seguiran
amb normalitat a partir del se-
tembre, no parar el juliol i l’agost
“és molt positiu i molt gratifi-
cant”, diu Casquete, perquè
“veus que els ajudes en tot mo-
ment en una cosa tan important
com és criar un fill”. 

Aquestes cinc infermeres fan les sessions dels grups de criança. Foto cedida

Olga García
GRANOLLERS

Criar un nadó, una tasca difícil
en una pandèmia mundial

» Ahir van començar les sessions del primer grup de criança estival
» Dotze famílies hi van participar per compartir informació i dubtes

La música de Graham captiva
el públic de Roca Umbert 

CULTURA4Cada dijous de juliol,
a Roca Umbert, es fa un concert
a l’aire lliure. Una activitat em-
marcada en el programa ‘Obert
per vacances’, que compta amb
diversos artistes entre els quals
destaca Núria Graham com una
de les caps de cartell. 

Precisament, la seva actua-
ció va ser ahir a la nit. Un con-
cert d’una hora en què la com-
positora meitat irlandesa meitat
catalana va portar la música
del seu darrer àlbum, ‘Marjorie’,
i del seu últim single, ‘At Last’.
Però  només uns pocs privile-

giats van poder gaudir de les se-
ves cançons, perquè ja feia dies
que les entrades estaven ex-
haurides, en tractar-se d’un con-
cert de petit format.

Tot i que Graham ja havia ac-
tuat a Granollers en altres oca-
sions, ahir ho va fer després
d’una gira que l’ha portat als es-
cenaris dels festivals i recintes
més rellevants de país i de part
de l’estranger. I és que ‘Marjorie’
ha estat valorat, per la premsa
internacional i pels experts mu-
sicals, com un dels seus àlbums
“més exquisits”.

Granollers recupera 14 nous
testimonis del bombardeig

HISTÒRIA4Fa poc més de 83
anys, el 31 de maig del 1938, els
avions italians de Mussolini,
aliat de Franco, van bombarde-
jar Granollers. Un record molt
present a la ciutat gràcies al re-
lat d’aquelles persones que ho
van viure. I és que ja fa temps
que l’Ajuntament s’encarrega
de recopilar testimonis i docu-
ments perquè no caigui en l’oblit. 

Però, en el darrer aniversari
del bombardeig, es va engegar
una campanya per tal que totes
aquelles persones que poguessin
aportar alguna cosa nova, ho fes-

sin. Fins ara, 14 granollerins
han acudit a la crida ciutadana:
nou testimonis directes i cinc
d’indirectes, que van saber dels
fets a través de familiars.

L’Arxiu Municipal docu-
mentarà el relat directe dels tes-
timonis a través d’entrevistes
audiovisuals, que s’incorporaran
a  la trentena d’entrevistes fetes
des de l’any 2009. En canvi,
han demanat que aquells qui po-
den aportar històries indirectes,
enviïn notes de veu a través de
Whatsapp, o deixin per escrit
allò que volen fer saber.

Núria Graham i el seu guitarrista, Jaume Pla. Foto: Pau Cortina/ACN

Comerç | Bosses de tela per ajudar els botiguers
Les persones que comprin a tres establiments de l’Associació Comerç Ral

rebran una bossa feta a mà per persones amb discapacitat intel·lectual. Una
campanya que ajuda al comerç i a la integració social d’aquest col·lectiu.
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SOCIETAT4”Els joves de Mollet
tenim, cada vegada,  menys op-
cions d’oci. Anar als bars o al parc
és l’única cosa que podem fer en
una ciutat que no ofereix espais
ni activitats per a nosaltres. Un
municipi que ens empenta als
botellons i a les cases d’apostes,
mentre ens criminalitza”.

Amb aquestes paraules co-
mença la darrera campanya de
l’Assemblea de Joves Atzarola.
Un conjunt de vídeos per re-
ivindicar la lluita popular con-
tra la sala de joc que es cons-
truirà a l’antiga discoteca Tea-
tre. “És un problema molt greu
que gairebé no hi hagi oci a Mo-
llet i que el primer espai que es
construeixi sigui aquest”, diu
l’Àlex, membre de l’Assemblea.

Davant d’aquesta realitat, a
Atzarola han fet servir les opi-
nions de diversos joves de la ciu-
tat per fer un retrat de l’oci ac-
tual a Mollet. Unes valoracions
crítiques que arriben a una ma-
teixa conclusió: “Si no som nos-
altres mateixos qui ens organit-
zem, no hi ha res a fer al muni-
cipi”, afegeix l’Àlex. 

Tot i que des del Punt Jove de
l’Ajuntament s’estan fent activi-
tats, tallers i cursos durant tot el
juliol en el marc del programa
Estiu Jove, i des de la regidoria
de Cultura han posat en marxa la
programació cultural del Re-
fresc’Art amb teatre i música, els
joves pensen que això no és su-
ficient.“Estaria bé que tornessin
a posar els cinemes, que fessin al-
guna sala de concerts o algun lo-
cal per reunir-nos, perquè hi ha
espai per fer-ho”, diu una de les
joves que apareix als clips, totes
elles veus anònimes. “El pro-

blema és que tot el que es fa està
destinat a la gent adulta i només
hi ha els tres espais de sempre
que són inamovibles”,  afegeix un
altre noi del poble. 

Una polèmica que es posa
sobre la taula enmig d’un esce-
nari complicat, marcat per la
pandèmia, que “s’ha fet servir
com a excusa per no haver de fer
més coses pel jovent”, i per la
construcció de la casa d’apostes. 

UNITS CONTRA LA SALA DE JOC
Aquest projecte, des del primer
dia, ha sembrat la discòrdia en-
tre els veïns de Mollet. “Ens fa
molta ràbia, perquè la constru-
iran en un barri de gent humil i
amb rendes baixes”, diu l’Àlex.
“Si l’única iniciativa que tenen és
permetre que es faci una casa
d’apostes, és una actuació que ja
diu molt del tipus d’oci que vo-
len generar i del model de negoci
que busquen, basat en la ludo-
patia”, afegeix un altre jove. 

Des de l’Ajuntament ja fa

temps que s’ha avisat que “l’em-
presa promotora del projecte
compta amb els permisos de la
Generalitat i el consistori no pot
denegar aquesta llicència”. Una
obertura que pot acabar sent
perillosa per a alguns joves. “Com
que no hi ha oci, anirem allà a
passar la tarda, però això de-
mostrarà que només miren pel
seu benefici econòmic i que els és
igual el que sigui bo o dolent per
a nosaltres”, diuen des de l’enti-
tat juvenil. 

Tot i que en aquesta ocasió
l’Ajuntament no s’ha volgut pro-
nunciar al respecte, ni pel que fa
a l’oci ni a la sala de joc, des de
l’Assemblea ja estan programant
activitats per aquest estiu. De fet,
ahir mateix ja van fer la prime-
ra, un torneig de futbol, i tenen
previst organitzar un cinefòrum
i estrenar una revista entre altres
iniciatives. “És així de trist, però,
a Mollet, si no ens muntem l’oci
nosaltres, no ens el muntarà
ningú”, conclou l’Àlex. 

Tant nens com joves passen el temps al parc. Foto: Assemblea Atrzarola

“L’única iniciativa d’oci a Mollet
és fer una casa d’apostes”

» L’Assemblea Atzarola ha retratat l’estat de l’oci juvenil al municipi
» Els joves pensen que l’Ajuntament fa molt poc per al seu col·lectiu

Avança la lluita veïnal per fer
un municipi més accessible

ACCESSIBILITAT4Ja fa temps
que des de la plataforma ciuta-
dana Mollet Opina es demana
que els carrers del municipi si-
guin més accessibles. I és que les
persones amb mobilitat reduïda
es troben sovint amb alguns
obstacles que els impedeixen
moure’s amb facilitat. Des de
panots trencats i aixecats, passos
de zebra sense voreres accessi-
bles o pals de llum al mig del car-
rer, fins a mobles vells que s’a-
cumulen davant d’algunes cases. 

Per aquest motiu, la plata-
forma ha demanat a l’Ajunta-

ment “que es mulli amb l’acces-
sibilitat i estudiï una fórmula per
evitar que això passi”. Una feina
de sensibilització que comença
pels veïns, que “han de procurar
ser més empàtics amb aquestes
persones”, expliquen. 

Una de les propostes de la
plataforma, que ja ha acceptat el
consistori, és la de donar infor-
mació als veïns dels beneficis fis-
cals d’utilitzar el servei gratuït de
recollida de mobles vells. Un
primer pas per l’accessibilitat
que evitarà obstacles a les per-
sones amb mobilitat reduïda.

Mollet aposta per l’habitatge 
i els espais verds al nou POUM
POLÍTICA4L’Ajuntament ha tirat
endavant el nou Pla d'Ordenació
Urbanística Municipal (POUM).
Així es va decidir al ple extraor-
dinari de dilluns. Un plantejament
que preveu la construcció de
2.834 pisos, dels quals 1.385 se-
ran de protecció oficial, i que
anirà acompanyat de més espais
verds a la ciutat. En concret, de
910.000 metres quadrats de parcs
i zones enjardinades. 

Després d’unes 50 trobades
entre entitats, particulars i grups
polítics, s’ha aprovat inicialment
el nou POUM, que substituirà

l’anterior, de l’any 2003. Un Pla
que “aposta clarament per l’accés
a l’habitatge”, diu Mireia Dioni-
sio, primera tinenta d'alcaldia de
la ciutat. I és que, dels quasi
1.400 pisos de protecció oficial
que es faran, 300 tindran un llo-
guer social. Una transformació
que suposarà que el 15% dels ha-
bitatges de Mollet estiguin sot-
mesos a un règim de protecció. 

Però les crítiques polítiques al
POUM no han tardat a arribar i
Mollet en Comú ja ha dit que pre-
sentarà al·legacions al proper
ple, per qüestions diverses. 

Aquests són alguns dels obstacles que hi ha als carrers. Foto: Mollet Opina

Ocupació | Es redueix l’atur per sobre la mitjana comarcal
L’atur segueix disminuint a Mollet i aquest mes de juny ha registrat 

3.381 persones aturades, 282 menys que al maig. Una notícia que l’Ajuntament
celebra i que situa la ciutat amb un 15 % menys d’atur que el juny del 2020.
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Els comuns trenquen el pacte
amb Sumem Esquerres 

POLÍTICA4El passat 23 de maig
l’assemblea de Parets En Comú
Podem va decidir per unanimitat
abandonar la coalició de Sumem
Esquerres a Parets. Una decisió
que van comunicar oficialment
dimarts, acomiadant-se així del
partit del qual han format part
des de finals del 2018. 

"Sumem Esquerres ha deixat
de ser una alternativa real per
implementar un nou model de
poble, sense una visió de futur i
amb una militància desorganit-
zada”, han dit els comuns. “Per
això és el moment de construir

el nostre moviment popular,
obert a totes aquelles lluites que
ens permetin construir un Parets
del futur”, afegeixen.

Des de l'organització de Su-
mem Esquerres a Parets han
transmès “el màxim agraïment
per tot aquest temps i el màxim
respecte cap a la decisió presa”.
Però, encara que els seus camins
se separin, han assegurat que
continuaran treballant per Parets.
“Des del govern complirem els
compromisos pels quals ens vam
presentar a les eleccions munici-
pals del 2019”, conclouen. 

CULTURA POPULAR4Avui es
fa el tret de sortida a la Festa
Major d’enguany. Un inici de
festa en unes dates atípiques que
s’allunyen de la proposta habi-
tual, que concentrava en quatre
dies al voltant del 25 de juliol
tota la programació. Però, com
ja va avançar l’Ajuntament,
aquest any la Festa Major serà
‘gegant’ i s’estendrà des d’avui i
fins al dia 26. 

Aquesta nit la festa s’inau-
gurarà amb la ballada de sarda-
nes i el cinema a la fresca. Dos
actes que serviran per escalfar
motors per l’actuació estrella
de demà, amb els caps de cartell
d’enguany: el grup Oques Gras-
ses, liderat pel seu vocalista, Jo-
sep Montero. Un concert pel
qual ja fa dies que es van ex-
haurir les entrades i que preveu
acollir prop de 3.000 persones.

Com a novetat, aquesta Fes-
ta Major estrena l’aparcament del
camp de futbol com a nou esce-
nari per a aquest i per a la resta
de concerts. Un espai que sub-
stituirà al Parc de la Linera com

el principal escenari d’oci nocturn
del municipi. El ball de gitanes i
la cantada d’havaneres culmi-
naran diumenge el primer cap de
setmana de festa. Però el pròxim
divendres seguirà amb noves ac-
tuacions, activitats i un altre dels
concerts més destacats: el del
cantant Lildami, diumenge 18.

Tot i això, el pregó, que inau-

gura oficialment la festa, no serà
fins dissabte 24. I és que el dar-
rer cap de setmana, que coinci-
deix amb els dies en què sempre
s’ha celebrat la Festa Major, serà
el que acumularà més actes. La
ballada de gegants, la milla po-
pular o l’acte especial per celebrar
el 25è aniversari dels Diables, se-
ran els més destacats. 

Oques Grasses actuarà demà a la Festa Major. Foto: Gerard Vilà/ACN

Comença la Festa Major més
atípica de la història de Parets

Un acte del partit abans d’entrar a la coalició. Foto: Parets En Comú Podem

Societat | A debat el procés participatiu del Tenes
Dissabte es va fer una sessió informativa per donar a conèixer les propostes
ciutadanes per l’espai fluvial. Però el govern es va limitar a debatre les seves

pròpies prioritats per al riu i les aportacions dels paretans segueixen a l’espera. 
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Tapes per als contenidors
després de les queixes veïnals
SANT FOST4A finals de la set-
mana passada, l’Ajuntament de
Sant Fost va anunciar que du-
rant la segona setmana d’aquest
mes es col·locaran noves tapes
en els contenidors de materia or-
gànica que hi ha al poble.

L’anunci es va fer després
que diversos veïns es queixessin,
a través de les xarxes socials, de
la mala olor que pateixen pels re-
sidus que s’hi llencen, situació
que s’agreuja a l’estiu, quan co-
mença a fer calor. Alguns d’a-
quests veïns, de fet, critiquen que

el govern municipal ha trigat
més de dos anys en trobar una
solució al problema.

REFORÇ DE LA NETEJA
A banda d’aquesta substitució de
les tapes malmeses o inexis-
tents, el consistori ha explicat
que durant els mesos d’estiu re-
força la planificació de neteja
dels contenidors. 

Així, els dimarts es desinfec-
ta l’interior dels recipients, men-
tre que els dimecres s’intensifi-
ca el treball de neteja als carrers.

MARTORELLES4El Ple celebrat
la setmana passada va servir
per desbloquejar la situació del
centre polivalent de la Vinya, un
equipament esperat, però les
obres del qual fa gairebé dos
anys que estan aturades per
problemes tècnics. Durant la
sessió plenària es va votar la mo-
dificació del projecte del futur
centre polivalent. Això, però,
significarà que la inversió total
en la seva construcció serà d’uns
tres milions d’euros.

Això, segons es va explicar,
significa un sobrecost del 20%,
de manera que els regidors del

PSC - Més Acció per Martorelles
i els d’Units per Martorelles van
abstenir-se en la votació, men-
tre que Juan Francisco García, el

representant de Martorelles en
Comú Podem, va votar en con-
tra. Tot i això, els set vots a favor
dels republicans, l’equip de go-
vern, van fer que aquest punt ti-
rés endavant sense problemes.

De la mateixa manera, du-
rant el Ple es va votar la rescis-
sió de l’anterior licitació de l’o-
bra. La intenció del govern mu-
nicipal és tornar a publicar el
concurs durant aquest mes (amb

millores que s’han introduit en
aquests darrers anys) i adjudi-
car-lo durant el mes que ve.

Ahir al vespre, coincidint
amb el tancament d’aquesta edi-
ció de Línia Vallès, el govern de
Marc Candela havia convocat els
veïns a una sessió al Celler de
Carrencà per explicar-los la si-
tuació actual del projecte de la
Vinya i respondre les preguntes
que els plantegessin.

L’estat actual de les obres. Foto: Aj. de Martorelles

El pavelló de la Vinya acabarà
costant tres milions d’euros

Contenidors de materia orgànica en un carrer del poble. Foto: Google Maps

Martorelles | Segro compra la parcel·la on era Derbi
L’empresa immobiliària britànica Segro ha comprat la parcel·la on hi havia la

fàbrica de motos Derbi. De fet, aquesta mateixa setmana ha començat el procés
d’enderrocament de la fàbrica, que fa vuit anys que va deixar de funcionar.

Les obres del 
centre polivalent 
fa gairebé dos anys 
que estan aturades
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La lectura i l’escriptura,
protagonistes a Montornès

CULTURA4Nou joves han par-
ticipat, durant el curs 2020-21,
en un taller de narrativa a la bi-
blioteca de Montornès, a càrrec
de l’escriptor local Arturo Padi-
lla. El que han après s’ha plasmat
en un llibre de relats titulat Els
nous fantàstics.

De fet, els participants del ta-
ller van rebre, de mans de Padi-
lla, un exemplar imprès del lli-
bre en la cloenda del curs, cele-
brada a l’equipament. En aques-
ta sessió van acomiadar-se de
Padilla, que els va felicitar pels
seus progressos.

LLEGIR TÉ PREMI!
Per altra banda, Montornès ha
anunciat que participarà en l’e-
dició d’enguany (la sisena) del
concurs Llegir té premi!, una ini-
ciativa del Departament de Cul-
tura de la Generalitat en col·la-
boració amb Legiland.

L’activitat està pensada per
a infants i joves, que tinguin en-
tre 8 i 16 anys, usuaris de la xar-
xa de biblioteques públiques.
Després de llegir algun dels
600 títols disponibles, han de
respondre unes preguntes dis-
ponibles al web del concurs.

MONTMELÓ4Un taller debat
anomenat Masclisme vs femi-
nismeva ser l’activitat que va po-
sar en marxa les propostes de
lleure juvenil (per als veïns que
tinguin entre 16 i 30 anys) L’Es-
tiu Jove a l’Estació, que s’allar-
garan durant tot aquest mes i que
tindran l’Estació Jove com a epi-
centre, tot i que també n’hi hau-
rà en altres escenaris.

La segona setmana del mes
ha arrencat amb cites com un

torneig de tenis taula i un taller
de percussió, mentre que avui el
calendari presenta, per primer
cop, una doble proposta. A dos
quarts de set de la tarda, a l’Es-
tació Jove, es posarà en marxa un
taller de customització de roba,
mentre que una hora i mitja

més tard, la Sala Polivalent serà
l’escenari de l’espectacle Conti-
go me voy, un show de la com-
panyia Mi Santa Company.

Aquest cap de setmana hi
haurà una tarda de jocs d’aigua i
un partit de bàsquet (dissabte i di-
umenge, respectivament), men-
tre que la setmana que ve es co-
mençarà a dissenyar un mural, es

farà una sortida a la platja i es po-
drà gaudir de l’espectacle Pelat.

Partits de waterpolo, con-
cursos d’skate, sessions de ka-
raoke i de cinema a la fresca, ta-
llers de k-pop, partides d’atrapa
la bandera i un espectacle d’im-
proshow són, entre altres, pro-
postes que es gaudiran abans
que s’acabi el mes.

Un detall del cartell promocional. Foto: Aj. de Montmeló

Un mes ple de propostes: 
en marxa l’Estiu Jove a l’Estació

Una nena llegeix un conte. Foto: Aj. de Montornès

Montmeló |Torrent, nou president del Circuit
El Consell d'Administració de Circuits de Catalunya ha acceptat el 

nomenament de Roger Torrent, conseller d'Empresa i Treball, 
perquè es converteixi en el nou president del traçat montmeloní.

Les activitats estan
pensades per als 
veïns que tinguin
entre 16 i 30 anys
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Reunió amb Rodalies 
per l’estació intermodal

LA LLAGOSTA4La futura esta-
ció intermodal de la Llagosta
(les obres de la infraestructura
començaran l’any que ve) i al-
tres qüestions de mobilitat van
ser els temes tractats en una re-
unió telemàtica entre el go-
vern municipal (amb l’alcalde
Óscar Sierra i el regidor d’Ur-
banisme, Marc Ruiz) i repre-
sentants de Rodalies.

Tant Sierra com Ruiz van
demanar als dirigents de Roda-
lies informació sobre l’estació,
una infraestructura que ha de ju-
gar un paper clau en el transport
de mercaderies per terra fins a les

terminals portuàries de la capi-
tal del país, i que té una partida
de tres milions d’euros per a la
seva construcció. Els responsa-
bles municipals ja s’havien reunit
amb Renfe per seguir parlant d’a-
questa infraestructura a mitjans
del passat mes de maig.

La trobada telemàtica també
va servir perquè la Llagosta de-
manés alternatives per reduir el
nombre de vehicles de particulars
que arriben a la vila per agafar els
trens de la línia R2 i per posar so-
bre la taula l’opció de desviament
de la línia R3 per la R8 com a al-
ternativa al desdoblament.

CULTURA4Santa Perpètua tor-
na a somriure i a gaudir amb la
programació de la Moguda Es-
cènica, recuperada enguany des-
prés de la suspensió forçosa de
l’any passat per culpa de la si-
tuació sanitària. Dijous passat va
posar-se en marxa amb el con-
cert de Ketekalles al pati de l’Es-
cola Bernat de Mogoda, l’esce-
nari escollit per a totes les ac-
tuacions del cicle.

La programació musical va
oferir la seva segona proposta
ahir al vespre, amb el rhythm &
blues de Rambalaya, mentre
que l’últim concert serà dijous de
la setmana que ve i anirà a càr-
rec de Dani Nel·lo y los saxofo-
nistas salvajes.

ARTS ESCÈNIQUES I CINEMA
Però la música no és l’única
protagonista de la Moguda Es-
cènica; de fet, l’endemà de l’es-
trena, la companyia Mortadelo
& Manzani va posar sobre l’es-
cenari Filibusters, una propos-
ta de circ i pallasso, amb tècni-
ques de circ (funambulisme) i

amb un aparell únic, fent acro-
bàcies que van posar l’ai al cor
del públic assistent.

Les dues darreres propostes
no musicals, la d’aquesta nit i la
de la nit del divendres de la set-
mana que ve (que posarà el
punt final a la Moguda Escèni-
ca), seran dues projeccions de ci-
nema a la fresca.

El nostre últim estiu a Escò-
cia, una comèdia dramàtica bri-
tànica protagonitzada per Ro-
samund Pike i David Tennant,
serà la pel·lícula que es podrà
veure a la vila aquesta mateixa
nit, mentre que la cloenda de l’e-
dició d’enguany es farà la set-
mana que ve, amb la projecció
del film francès Volant junts.

El concert de Ketekalles va inaugurar el cicle. Foto: Aj. de Santa Perpètua

Santa Perpètua ja gaudeix
amb la seva Moguda Escènica

La reunió es va fer per videoconferència. Foto: Aj. de la Llagosta

Santa Perètua |260.000 euros en subvencions
L’Ajuntament de Santa Perpètua ha anunciat recentment que
tindrà un import lleugerament superior als 260.000 euros, 

cedits per la Diputació, per fer diverses inversions al municipi.
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CERTAMEN4La Càtedra en
Emprenedoria i Innovació So-
cial, adscrita al Centre d’Estudis
i de Recerca en Emprenedoria i
Innovació Social (CREIS) de la
Universitat Autònoma de Bar-
celona, ha convocat els Premis
eines 2021 als millors projectes
de transformació social d’àmbit
general, d’àmbit vallesà i d’àm-
bit local.

Es poden presentar projectes
fins al dia 14 de setembre.

Convocada
l’edició 2021 
dels Premis Eines

SUCCESSOS4Santa Eulàlia fa
costat al veí del poble que va ser
víctima d’una agressió homòfo-
ba a Sant Cugat dies enrere. El
govern municipal va emetre un
comunicat, signat de forma con-
junta pels quatre partits polítics
que tenen representació al Ple,
dient que “no tenen cabuda cap
tipus d’agressió, discurs d’odi
ni discriminació, per raó d’o-
rientació sexual, identitat de gè-
nere, origen o raça”.

Santa Eulàlia,
amb el veí agredit
a Sant Cugat

L’AMETLLA4L’Ajuntament de
l’Ametlla ha anunciat aquesta
setmana que prorroga el ter-
mini per sol·licitar la subvenció
per dur a terme projectes dins
l’àmbit cultural. 

La nova data límit per pre-
sentar les propostes al govern
municipal és el dia 25 d’aquest
mes. Al web municipal hi ha tota
la informació i la documentació
que cal aportar.

Més temps 
per demanar 
subvencions

SOCIETAT4L’Ajuntament de les
Franqueses ha anunciat que im-
plementa una sèrie de Mesures
Alternatives a la Sanció Econò-
mica (MASE). D’aquesta ma-
nera, per exemple, el consistori
apostarà per accions educati-
ves, mediacions i prestacions
en benefici de la comunitat com
a alternativa a les sancions eco-
nòmiques lleus i greus que al-
guns veïns poguessin rebre per
incomplir alguna ordenança.

Les Franqueses
aposta per 
la mediació

LA GARRIGA4El Centre de Vi-
sitants de la Garriga ofereix tots
els dijous a les set de la tarda, d’a-
quest mes i del mes d’agost, mi-
crovisites al refugi que hi ha a
l’Estació de tren.

Igualment, cada dissabte a la
mateixa hora, també d’aquests
dos mesos, es farà un itinerari
pels punts més significatius de la
Garriga modernista.

Tot plegat serveix per desco-
brir el patrimoni històric local.

Microvisites 
al refugi 
de l’Estació

LA ROCA4Una funcionària del
centre penitenciari de Quatre
Camins, a la Roca, va denunciar
a principis d’aquesta setmana
una agressió sexual per part
d’un dels presos.

Segons ha explicat el sindicat
CSIF en un comunicat, la fun-
cionària estava en un lavabo ex-
clusiu per a funcionaris i el reclús
va poder accedir-hi i va fer-li to-
caments als genitals.

Agressió sexual 
a una funcionària
de Quatre Camins

CORONAVIRUS4Tot i que el pro-
cés de vacunació continua avan-
çant a molt bon ritme, la inci-
dència de la nova onada del co-
ronavirus ja es nota als hospitals
de la comarca. Com ha passat en
el darrer any i quatre mesos, pri-
mer van ser els centres d’atenció
primària els centres que van en-
carregar-se de la contenció, però
des de fa dies la xifra d’hospita-
litzats torna a pujar. De fet, la set-
mana passada va registrar-se un
augment enorme de casos (es
van multiplicar per cinc). 

Així, segons les dades més re-
cents actualment hi ha 17 perso-
nes ingressades a l’Hospital de
Granollers, sis pacients a l’Hos-
pital de Mollet i quatre més a Sant
Celoni, que dimecres de la set-
mana passada no tenia cap per-
sona ingressada.

UN PACIENT MORT
Igualment, després de més d’un
mes sense que cap dels tres cen-
tres anunciés cap mort, a la ca-
pital de la comarca es va notificar
la defunció d’un dels seus pa-
cients. A hores d’ara, el centre del

Baix Vallès fa set setmanes sen-
se comunicar cap més mort,
mentre que en el centre de refe-
rència de la capital del Baix Mont-
seny no hi ha hagut cap víctima
de la Covid-19 des de fa més de
dos mesos.

EL RISC DE BROT ES DISPARA
De forma paral·lela, el risc de brot
continua creixent, especialment
a l’àrea metropolitana. La co-

marca, en aquest sentit, no és cap
excepció i la immensa majoria de
les seves ciutats i pobles presen-
ten actualment unes xifres de
risc alt o molt alt.

A Granollers, per exemple,
l’índex de risc de brot supera els
1.800 punts. Mollet se situava
lleugerament per sota dels 1.700,
mentre que la xifra més baixa, tot
i que també molt alta, era a Sant
Celoni, inferior als 1.500.

L’Hospital de Granollers ha comunicat una defunció recentment. Foto: Arxiu

Els hospitals vallesans ja noten
l’impacte de la nova onada

El juny es tanca amb 
una nova davallada de l’atur
OCUPACIÓ4El mes de juny es
va tancar amb una davallada
de les xifres d’atur a la comarca.
Segons dades facilitades per
l’Observatori-Centre d’Estudis
del Consell Comarcal, 1.404 va-
llesans van trobar feina durant
els seus 30 dies.

Aquesta bona notícia es re-
força amb l’augment de la con-
tractació formalitzada, ja que
durant el mes passat es van sig-
nar un total de 13.515 contractes

laborals, gairebé 2.000 més que
durant el maig.

Tot i això, des del Consell Co-
marcal apunten que encara ens
trobem en un context d’atur ele-
vat i superior al d’anys anteriors.
El dia 1 d’aquest mes, 24.130 ve-
ïns del Vallès Oriental estaven
apuntats a les llistes de les Ofi-
cines de Treball.

Al conjunt del país, gairebé
mig milió de persones (481.817)
estan en cerca activa de feina.Foto: Barcelona Activa

Ocupació | El Consell Comarcal contractarà 22 joves 
El Consell Comarcal té previst contractar 22 persones que actualment s’estan
beneficiant de les formacions que ofereix el Programa de Garantia Juvenil. El

termini per presentar les candidatures roman obert fins al dia 26 d’aquest mes.
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“L’espera ha valgut la pena. Que-
da molta feina per endavant,
però avui és un dia de celebració”.
Així resumia, dilluns passat, el
Club Bàsquet Mollet les seves
sensacions després que es con-
firmés la notícia que s’estava es-
perant des de feia mesos: el seu
sènior masculí jugarà a LEB Pla-
ta la temporada que ve.

I és que tot i que els molletans
van protagonitzar un curs 2020-
21 extraordinari, fa gairebé dos
mesos que l’equip estava pendent
de dues coses: la renúncia d’un
(com a mínim) dels cinc equips
que s’havien guanyat esportiva-
ment l’ascens i aconseguir l’aval
(uns 54.000 euros) per aspirar a
pujar a la categoria de bronze del
bàsquet estatal masculí.

El termini d’inscripcions per

ser en la nova categoria va acabar
divendres i, de fet, el club ja co-
neix quins seran els seus rivals en
el grup est (es mantindrà la divi-
sió geogràfica vigent des d’a-
quest curs 2020-21). Es tracta del
Menorca, el Bàsquet Sant Anto-
ni, els filials de Valencia Basket i
CB Gran Canaria, el CB Villarro-
bledo, el Canoe, el CB Cartagena,

el CB Cornellà, el CB Alginet, el
CB Benicarló, el CB la Roda, l’Al-
bacete Basket i el CB Zentro.

Això converteix el CBM en el
sisè del país en el rànquing per ca-
tegories; només Barça, Penya,
Manresa (ACB), CB Prat i CB
Girona (LEB Or) estan per sobre
dels molletans. El club, doncs, po-
drà seguir fent història.

Els molletans perseguien l’ascens des de feia cursos. Foto: MA Chazo / FCBQ

La millor notícia: el CB Mollet
puja a la lliga LEB Plata

» El club va anunciar dilluns que ha aconseguit l’aval necessari
per afrontar el repte de la categoria de bronze del bàsquet estatal

L’equip d’Eduard Català es
corona per vuitè cop al Circuit

MOTOCICLISME4Vuitena victò-
ria de l’equip d’Eduard Català a
les 24 Hores de Motociclisme de
Catalunya. L’escuderia Kawasa-
ki Català Aclam va ser la vence-
dora de l’edició d’enguany de la
prova de resistència de casa nos-
tra, disputada entre les 12 del
migdia de dissabte passat i les 12
del migdia de l’endemà.

Durant bona part de les 24
Hores, els vencedors estarien en
un frec a frec amb el conjunt fran-
cès Team BMD Performance
(guanyador de la darrera edició,
la del 2019), però una caiguda

dels gals i del FR Moto va fer que
l’escuderia de Català prengués la
iniciativa sota els focus del Circuit,
ja ben entrada la nit, i que no ce-
dís la primera plaça fins que va
caure la bandera de quadres.

El conjunt de Molins de Rei,
doncs, torna a escriure el seu nom
a la història de la prova i va pu-
jar al podi acompanyat del CMA
64 - YAM 65 - Tech System (una
altra de les 19 escuderies france-
ses participants) i dels sabade-
llencs Box 69 Racing, que van es-
calar fins a la tercera posició en
les últimes hores de la prova.

Parets recorda Sergi Mingote
en la Nit de l’Esport del 2021
GUARDONS4Parets va recupe-
rar, ahir, la Nit de l’Esport. L’a-
parcament del Camp de Futbol
Municipal Josep Seguer va ser
l’escenari de la gala, on a banda
de reconèixer-se els mèrits d’es-
portistes i entitats de la ciutat, es
va homenatjar l’exalcalde i alpi-
nista Sergi Mingote, qui va mo-
rir el passat 16 de gener després
de patir una caiguda mentre es-
calava el K2, al Pakistan.

Pel que fa a la llista de pre-
miats, Iago Deiros i Maria Esca-
lante van ser distingits com a mi-
llors esportistes individuals de la

temporada que tot just ha acabat,
mentre que en les disciplines
col·lectives, els premis van ser per
a Guillem Ruiz i Lucía Cabacas.

La Nit de l’Esport també va
reconèixer l’ascens del filial del CF
Parets i el títol del cadet negre fe-
mení del CB Parets, campiones de
Nivell A sense perdre cap partit.

Durant la vetllada també es va
lliurar el premi al foment dels va-
lors a Corre Camins Solidaris, del
Club Atletisme Parets. La cele-
bració també va reconèixer la
tasca d’esportistes i clubs de base,
promeses i sèniors.

Concòrdia i Caldes tornaran 
a jugar a finals de setembre

FUTBOL SALA4Fa uns dies la
Federació Espanyola de Futbol
(RFEF) va anunciar els calenda-
ris de les competicions que or-
ganitza, de manera que els dos
equips vallesans de Segona Divi-
sió femenina de futbol sala, el CD
la Concòrdia i el CN Caldes, ja sa-
ben que primera jornada de la lli-
ga 2021-22 serà l’últim cap de set-
mana del mes de setembre.

El calendari també té previs-
tes tres aturades per jugar fases

diverses eliminatòries de la Copa
de la Reina (mitjans de novem-
bre, principis de gener del 2022
i principis de maig de l’any que
ve), mentre que la fase regular de
la competició lliguera s’allargarà
fins a finals del maig del 2022.

Com és habitual, les elimina-
tòries del play-offd’ascens a Pri-
mera posaran el punt final a la
temporada que ve. Aquests par-
tits es jugaran els tres primers
caps de setmana del mes de juny.

La foto de família dels vencedors. Foto: Circuit

Bàsquet | El CB Lliçà d’Amunt renuncia a seguir a EBA
Dissabte passat el CB Lliçà d’Amunt anunciava que renuncia a la plaça del seu
sènior masculí a EBA, i que s’inscriu a Copa Catalunya. L’entitat ho argumenta
dient que vol “treballar de forma honesta i real acord amb la situació actual”.

Pau Arriaga
MOLLET

Foto: CDLC
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En Carles, la Laia i en Manel es retroben
amb la senyoreta Mercè, la mestra que
els va ensenyar a llegir i escriure quan
eren petits. Han passat més de 25 anys
i ara són adults que han superat els 30 i
que es van acostant a la quarantena. El
retrobament, aparentment fortuït, amb
la senyoreta Mercè serà trasbalsador.
A la Sala Flyhard de Barcelona.

Teatre

L’habitació blanca
Josep Maria Miró

El grup Les Montses acaba de publicar
el seu tercer àlbum d’estudi, Enlaire
(Discmedi, 2021). La banda formada
per Ferran Rosell (veu i guitarra), Xavi Es-
teve (baix), Joan Prat (teclat), Josep Bo-
fill (bateria) i Xavi Pujades (guitarra) pre-
senta en aquest nou treball discogràfic
tretze cançons amb un protagonista:
l’Andy o l’home ocell.

Música

Natasha Romanoff, àlies Vidua Negra, s’en-
fronta als capítols més foscos de la seva
història quan sorgeix una perillosa cons-
piració relacionada amb el seu passat. Per-
seguida per una força que no s’aturarà,
Natasha ha de bregar amb la seva història
com a espia i amb l’estela de relacions
destruïdes que va deixar enrere molt
abans de convertir-se en Venjadora.

Pelis i sèries

Viuda negra
Cate Shortland

Enlaire
Les Montses

Cinema a Montjuïc
Les sessions de cinema a la fresca sempre són una bona
idea durant l’estiu i, si són en un entorn privilegiat, encara

més. El cicle Sala Montjuïc de Barcelona es va posar en mar-
xa el 2 de juliol i s’allargarà fins al 6 d’agost. Els jardins del

Castell de Montjuïc, per tant, s’han tornat a convertir en una
gran sala de cine a l’aire lliure que ofereix projeccions els di-
lluns, dimecres i divendres. Aquest cop, la pandèmia ha fet
que l’aforament sigui del 50%, però com a mínim s’ha po-
gut mantenir la proposta i s’han programat pel·lícules molt

diverses, des de Paràsits i Nomadland fins a clàssics.

Joan Dausà (Sant Feliu de Llobregat, 1979) és cantant de
pop i actor. Després d’anys de carrera musical amb la banda
Joan Dausà i els Tipus d’Interès –amb la qual va crear l’exito-
sa cançó Jo mai mai, guanyadora d’un premi Gaudí, i l’àlbum
homònim– va decidir aturar-se a finals del 2015. No va ser

fins al 2018 que va rellançar la seva carrera en solitari,
però clarament va ser una bona decisió. Recentment

ha anunciat la data d’estrena del seu quart disc,
Ho tenim tot (Promo Arts Music, 2021): serà el 22
d’octubre. Tot i això, ja ha preestrenat les can-
çons del nou àlbum en un total de sis con-

certs íntims que ha fet a Empúries. Van
ser els dies 24, 25 i 26 de juny i 2, 3 i 4
de juliol. En totes les dates va acon-
seguir exhaurir les entrades. La gira
del disc, però, començarà el 25 de
novembre al Palau de la Música.

J O A N  D A U S ÀQUI ÉS?
ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

Ser un cantant de pop català
També és actor llicenciat a l’Institut del Teatre

Famosos

Anunciar la data del seu pròxim disc
I preestrenar-ne les cançons en sis concerts íntims

Ganes que es publiqui l’àlbum
Els afortunats que ja han sentit els nous temes el feliciten 

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

La protagonista té una filla i escriu, men-
tre que la seva amiga és actriu, cantant
i es planteja fugir per enèsima vegada, ara
a Texas. La narradora està escrivint una
Enciclopedia de los Buenos Ratos de las Es-
critoras, en la qual aconseguirà parlar de
plaer, indagant en allò que van callar es-
criptores que admira, com Elena Fortún,
Carmen Laforet o Teresa de Jesús.

Llibres

Hermana. (Placer)
María Folguera

|A Plague Tale
Un joc d’acció, aventura i lògica. Això és A Plague Tale: Innocence, que ara
ja està disponible per a Play Station 5, Nintendo Switch i Xbox Series X.
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

MENYS SUCRE

N’hi ha que redueixen el risc de càries: formatges, llet 
i els rics en midó (cereals, llegums i tubercles)

RASPALLAR LES DENTS

ALIMENTS BONS

ALTRES HÀBITS

E S T I L S  D E  V I D A

i SALUT

El Departament de Salut, a través del seu Canal Salut, alerta
que la càries “és una de les malalties més freqüents a Catalu-
nya” i que pot arribar a destruir les dents. També explica que

la càries no té una única causa: “En la seva aparició hi participen la
flora de la boca, restes d’aliments (especialment els sucres), la poca
resistència de l’esmalt dental i la capacitat més o menys protectora
de la saliva”. Hi ha condicions, per tant, que n’afavoreixen l’aparició:
l’excés de sucres a la dieta, la manca d’higiene bucal, la susceptibi-
litat de les dents (sobretot si no es tracten amb fluor) i el tipus de
bacteris que hi ha a la boca (no tots en provoquen). 
Davant d’això, des de Salut fan una sèrie de recomanacions

per prevenir les càries. El primer consell és la reducció del con-
sum de dolços. En aquest sentit, el departament recorda que
prendre refrescs, sucs envasats o brioixeria més de dos cops per
setmana implica sobrepassar el màxim de sucre recomanable.
Per contra, hi ha aliments que redueixen el risc de patir càries:
formatges, llet i productes rics en midó, com ara cereals i lle-
gums. D’altra banda, cal raspallar-se les dents després de cada
àpat, visitar el dentista almenys un cop l’any i glopejar amb fluor.

Càries: com prevenir-les?

Cal reduir el consum de dolços, ja que l’excés de sucre
afavoreix la multiplicació dels bacteris a la boca

Les claus

S’ha de fer almenys dos cops al dia 
i preferiblement després de cada àpat

Cal anar al dentista un cop a l’any com a mínim 
i es recomana fer glopejos amb una solució fluorada 

Fo
to

: P
ex

el
s

Fo
to

: P
ex

el
s



| 24

líniavallès.cat 9 de juliol del 2021 Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517


